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LIII  Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 23 kwietnia 2018 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1200,  a zakończono o 

godz. 1415.  

 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański dokonał otwarcia LIII Sesji. Serdecznie powitał 

wszystkich przybyłych na dzisiejsze obrady. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych, co stanowi quorum, 

przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

 

 Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad  LIII Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu: 

 6: Przedstawienie Radzie projektu planu miejscowego wraz z listą uwag 

a) głosowanie nad uwagami 
b) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Miasta Iława 
Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że radni nie otrzymali tego drogą mailową i zgłosiła 

nieprzygotowanie.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że faktycznie odbyło się spotkanie w tej sprawie, ale tak  szybkie 

wprowadzenie tematu jest zbyt pochopne.  Temat planu, jest, poza budżetem, najważniejszą uchwałą 

tego miasta, gdyż rozstrzyga o wielu problemach, trzeba w tym temacie jeszcze podyskutować. Jest 

wiele rozwiązań z którymi radny się nie zgadza i inni też, a wyjaśnienia projektantów planu w wielu 

przypadkach były niezadawalające.  



Protokół Nr LIII / 18 

z Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 23 kwietnia 2018 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie 

 

2 

 

Przewodniczący Wojciech Szymański  powiedział, że w sytuacji, gdyby coś trzeba zmienić, można 

uruchomić procedurę od początku. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że niestety BRM nawaliło i zapomniało tego wstawić. Jest to 

banalny błąd. Konsekwencją przyjmowania wspólnego posiedzenia komisji w sprawie planu było 

przyjęcie planu na najbliższej sesji. 

Radny Roman Brzozowski zgłosił wniosek formalny o niewprowadzanie tego punktu do porządku 

posiedzenia w związku z naruszeniem regulaminu. 7 dni przed sesją powinny być dostarczone 

materiały dotyczące projektu uchwały, a takich nie dostaliśmy.  

Przewodniczący Wojciech Szymański  powiedział, że materiały były przedstawione już dawno.  

Radny Roman Brzozowski powiedział, że nie ma rozstrzygnięcia i jest na etapie uzgadniania i 

negocjacji, przedstawiono jedną stronę i ją w tej chwili weryfikuje. Zgłosił nieprzygotowanie. Postawił 

wniosek formalny o niewprowadzanie do porządku.  

Przewodniczący Wojciech Szymański  powiedział, że nie można postawić takiego wniosku, ponieważ 

jest wniosek o wprowadzenie i nad nim odbędzie się głosowanie. 

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku powyższego punktu został 

przyjęty pozytywnie przy 11 głosach za, 6- przeciwnych i 3 wstrzymujących. Obecnych 20 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański poddał pod głosowanie porządek obrad 

uwzględniający wprowadzoną do niego poprawką, porządek został przyjęty pozytywnie przy 15 

głosach za, 4 przeciw i 1 wstrzymującym. w następującym brzmieniu:      

1.  Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z LII Sesji. 
4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-2029 
2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok 
3) wskazania uczniom niektórych oddziałów klas VI szkół podstawowych, prowadzonych przez 

Gminę Miejską Iława, miejsca realizacji obowiązku szkolnego. 
4) określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie miasta Iławy w roku 2018 
5) zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Ziemowita 
6) zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy 

6. Przedstawienie Radzie projektu planu miejscowego wraz z listą uwag 
a) głosowanie nad uwagami 
b) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Iława 
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7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 
8. Interpelacje i zapytania radnych 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
10. Wnioski mieszkańców Iławy 
11. Komunikaty i oświadczenia 
12. Zamknięcie obrad  LIII Sesji 

                                                                                                                                                             

 

 Ad. 4. Przyjęcie protokołu z  LII Sesji 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół z  LII Sesji Rady 

Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższego 

protokołu, w związku z czym protokół uważa się za przyjęty.  

 

 

Ad.5. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 16, 17 i 19 kwietnia bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

INFORMACJE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

Ocena zasobów pomocy społecznej dla 
Gminy Miejskiej Iława. 
 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Poddana pod głosowanie jawne „Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej 

Iława” została przyjęte pozytywnie jednogłośnie.  
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Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława stanowi załącznik Nr 4  do protokołu. 
 

 

Ad.6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-2029, 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 16, 17 i 19 kwietnia bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej 
miasta na lata 2018-29 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 20 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie zmian                        

w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2018-29. Skład rady 21, obecnych 20, głosowało 

20 radnych.  

 

Uchwała Nr LIII/460 /18 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 

2018-29 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok, 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 16, 17 i 19 kwietnia bieżącego roku 
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Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu i 
Finansów 

Komisja Oświaty, 
Kultury, Sportu  

i Turystyki 
 

zmian w budżecie miasta na 2018 rok 
Pozytywnie bez 

poprawek 
Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach „za” podjęła uchwałę w sprawie zmian w 

budżecie miasta na 2018 rok. Skład rady 21, obecnych 20, głosowało 20 radnych.  

 

Uchwała Nr LIII/ 461/18 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok stanowi załącznik nr 6 

do protokołu. 

 

 

3) wskazania uczniom niektórych oddziałów klas VI szkół podstawowych, prowadzonych 
przez Gminę Miejską Iława, miejsca realizacji obowiązku szkolnego 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 16, 17 i 19 kwietnia bieżącego roku  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 
wskazania uczniom niektórych oddziałów klas 
VI szkół podstawowych, prowadzonych przez 
Gminę Miejską Iława, miejsca realizacji 
obowiązku szkolnego 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie  
6 za  

1 wstrzymujący 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 19 głosach ,,za” i 1 „przeciwnym” podjęła uchwałę w 
sprawie wskazania uczniom niektórych oddziałów klas VI szkół podstawowych, prowadzonych przez 
Gminę Miejską Iława, miejsca realizacji obowiązku szkolnego.  Skład rady 21, obecnych 20, głosowało 
20 radnych.  

 

Uchwała LIII/462/18 w sprawie wskazania uczniom niektórych oddziałów klas VI szkół podstawowych, 
prowadzonych przez Gminę Miejską Iława, miejsca realizacji obowiązku szkolnego stanowi załącznik nr  

7 do protokołu. 
 

 
4) określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie miasta Iławy w roku 

2018 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 16, 17 i 19 kwietnia bieżącego roku. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 
 

określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu 

kąpielisk na terenie miasta Iławy w roku 2018 

 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” podjęła uchwałę, w sprawie określenia 

sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie miasta Iławy w roku 2018  Skład rady 21, 

obecnych 20, głosowało 20 radnych.  
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Uchwała LIII/463/18 w sprawie określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie 

miasta Iławy w roku 2018 r. stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 

 

Zmiana quorum .  
 

5) zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Ziemowita 
 

 
 Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 16, 17 i 19 kwietnia bieżącego roku 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

zbycia prawa własności nieruchomości 
położonych przy ul. Ziemowita 
 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie 
6-za 

1 wstrzymujący 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” i 1 „ wstrzymującym” podjęła 

uchwałę, w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Ziemowita . Skład rady 

21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LIII/464 /18 w sprawie stanowi zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. 
Ziemowita załącznik nr  9 do protokołu. 

 

 
 
 

6) zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisjach w dniu 16, 17 i 19 kwietnia bieżącego roku.  

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 
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Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

zlecenia zbadania zarzutów zawartych w 
skardze na Burmistrza Miasta Iławy 
 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywnie 
4 za 

2 wstrzymujące  
1 przeciwny 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali. 

Przewodniczący Wojciech Szymański  powiedział, że sprawa jest trudna i zostaje skierowana do 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 16 głosach ,,za”, 1 „ przeciwnym” i 4 „ 

wstrzymujących” podjęła uchwałę, w sprawie zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na 

Burmistrza Miasta Iławy   Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LIII/ 465/18 w sprawie zlecenia zbadania zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta 
Iławy stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 
 

 
 

6. Przedstawienie Radzie projektu planu miejscowego wraz z listą uwag 
 

a) głosowanie nad uwagami 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 
omawiany szczegółowo na komisji wspólnej w dniu 19 kwietnia bieżącego roku. 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem udział wzięli. 

 

Wypowiedź poza mikrofonem.  

Radny Ryszard Kabat zaproponował, aby omawiać każdą uwagę osobno, jest to jeden z 

najważniejszych dokumentów przyjmowanych przez radę na lata.   

Przewodniczący Wojciech Szymański powiedział, że nie ma projektantów. Zaproponował czytanie 

uwag podając numer. 
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Wypowiedź poza mikrofonem. 

Przewodniczący KOKSiT Edward Bojko powiedział, że ma inne zdanie, uwagi są przegłosowane, 

omówienie trwało by długo, zgadza się na to i na to.  

Przewodniczący Wojciech Szymański powiedział, że będzie czytał treść uwagi i zalecenie. 

 

Uwaga Nr 1 , nieuwzględniona. 

1. Prośba o dopuszczenie w planie możliwości zastosowania dachów płaskich w budynkach 
mieszkalnych jednorodzinnych na terenie D-MN74. 

 

Radna Elżbieta Prasek zapytała, w którym to jest miejscu? 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że nie ma powodów, aby jeszcze raz 
przedstawiać. 
Wypowiedź poza mikrofonem. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że w tych materiałach brakuje merytorycznego uzasadnienia tego 

wniosku np. jeżeli ktoś wnosił o dach dwuspadowy na budynku, to dlaczego to wnosił, jest informacja 

dlaczego nie uwzględniono. Nie ma argumentacji wnioskodawcy. Aby podejmować decyzje zgodne ze 

swoją wiedzą, to należałoby poznać dwie strony. Omówienie materiału było długie z czym radna zgadza 

się, ale nie znana jest intencja wnioskodawcy.  

Przewodniczący Wojciech Szymański powiedział, że intencja wnioskodawcy zawsze jest korzystna 

dla niego, być może buduje taki dom. Istotniejsze w tym momencie jest to, że odmówiono i dlaczego.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że najistotniejsza jest  pani burmistrz, która na tym przykładzie 

wyjaśni dlaczego nie uwzględniono wniosku na skośny dach. 

Przewodniczący Wojciech Szymański powiedział, że było to omówione na posiedzeniu komisji. 

Radna Elżbieta Prasek poprosiła o wyjaśnienie. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że na komisji już raz było wyjaśnione i 

pokazane, gdzie to jest. Jest to działka niezabudowana na końcu ul. Barlickiego. W sąsiedztwie działki 

są budynki z dwu spadowymi dachami. Nie ma racjonalnych przesłanek  urbanistycznych i 

architektonicznych, żeby jeden budynek był z płaskim dachem.   

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że wnioskodawcy chcą sobie ułatwić życie, coś poprawić i nigdy 

nie podchodzi się do tego, że intencje są fałszywe, czy niepożądane. Są zasady planu budowlanego 

reguły planu przestrzennego. Pierwszy przypadek dotyczy naszej pracownicy, ale nie może być to 

uznane.  
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 16 głosach ,,za”, 1 ‘przeciwnym” i 4 „wstrzymujących” 

nie uwzględniła powyższej uwagi. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

 

Uwaga 2- nieuwzględniona 

   2. Wniosek o odstąpienie od projektowanego przeznaczenia działki na teren turystyki, 
pozostawienie funkcji mieszkaniowej jednorodzinnej, jak w obecnie obowiązującym planie. 

Na działce rozpoczęto budowę domu jednorodzinnego na podstawie wydanego 
pozwolenia na budowę. 

 

Radna Ewa Jackowska zapytała jaki cel jest ( działka traci). Pani burmistrz wyjaśniła, że należne jest 

wówczas odszkodowanie, buduje się tam już dom, zamiany na działkę rekreacyjną?  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że zgodnie ze starym planem właściciel działki dostał pozwolenie 

na wybudowanie 5 budynków jednorodzinnych szeregowych. On może spokojnie budować. Tam to 

osiedle jest pozbawione funkcji rekreacyjno- sportowej i jest dążenie, aby tamten teren skonsolidować 

jako teren rekreacyjny. Jest to teren sąsiadujący z oczkiem obok. W następnych latach teren po 

negocjacjach cenowych można zakupić i realizować projekt rekreacyjny.  

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że w Studium teren ten jest przewidziany jako 

teren rekreacyjny. W tej chwili nie ma odwrotu do przeznaczenia tego terenu jako teren budowlany, 

ponieważ nie będzie to zgodne ze Studium.   

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że właściciel posesji może realizować budowę domów. Ma na to 

3 lata.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że właściciel może nie odsprzedać terenu. 

Radny Ryszard Kabat zapytał, czy opracowując studium było wiadomo, że dostał pozwolenie na 

budowę.   

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że pozwolenie na budowę jest z tego roku.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że podejmując taką uchwałę z pełną świadomością, gdyby te 

budynki powstały trzeba zapłacić, wywłaszczyć i wykupić 5 budynków. Chyba, że będzie to dobrowolna 

sprzedaż.  

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że mowa jest o  zupełnie dwóch różnych 

sprawach. Sprawa dotyczy pozostałego terenu, a nie budynków. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że jeżeli właściciel nie sprzeda terenu to projekt będzie uboższy. 
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 17 głosach ,,za”, 2 ‘przeciwnych” i 2 „wstrzymujących” 

nieuwzględniona powyższej uwagi. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uwaga 3- nieuwzględniona 

3. Sprzeciw wobec przeznaczania terenu pod drogę publiczną B-KDG4 
 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za”,” i 1 „wstrzymującym” nie uwzględniła 

powyższej uwagi. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uwaga 4-uwzględniona 

4. Prośba o uzupełnienie §150 pkt 1 ppkt 6 brzmiącego „nowy budynek usług 
nieuciążliwych realizować jako wolnostojący” o zapis „lub dobudowany do 
istniejącego obiektu”, umożliwiając dobudowę budynku usługowego do już 

istniejącej zabudowy mieszkaniowej. 
Prośba o zmniejszenie dopuszczonej liczby kondygnacji  budynków 
mieszkaniowych wielorodzinnych (F-MWU1) z 5 do 3-4 kondygnacji. 

 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska  powiedziała, że uwaga jest uwzględniona na działce 

właścicielki, na działkach sąsiednich przewidzianych pod zabudowę wielorodzinną nieuwzględniona. 

Ulice Sosnowa, Świerkowa. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że chce rozszerzyć, nie ma tego w uwagach. Na osiedlu przy 

ulicy Sosnowej, Świerkowej przy lewej stronie była zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna, projektanci 

wprowadzają zabudowę mieszkalną jednorodzinną z usługami. Kiedyś wszystkie podobne osiedla były 

z takim zapisem. Jest to bardzo zły zapis, ponieważ w to co istnieje wprowadza się jeszcze usługi. Z 

usługami jest tak, że nigdy nie wiadomo, czy są uciążliwe, czy nie uciążliwe. Budzi to bardzo wiele 

konfliktów. Na osiedlu Lipowy Dwór wycofano się z takiego zapisu. Nie wiadomo dlaczego na jednym z 

najnowszych osiedli wprowadzono zapis z usługami.  

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska  powiedziała, że nie dotyczy to rozpatrywanych uwag. 

Działka o której jest mowa należy pod usługi.  

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 13 głosach ,,za”, 1 ‘przeciwnych” i 7 „wstrzymujących” 

uwzględniła powyższą uwagę  poza zmniejszeniem liczby kondygnacji. Skład rady 21, obecnych 21, 

głosowało 21 radnych.  

 

Uwaga 5- nieuwzględniona 
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5. Składająca uwagę wnosi o zmianę funkcji dla części działki z zieleni naturalnej 
na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną, zmianę przebiegu linii zabudowy, 

możliwość dojazdu do działki przez teren B-ZN2 
 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” nie uwzględniła powyższej uwagi. 

Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

 

Uwaga 6- uwzględniona 

 

6. Budynek spichlerza na działce 254/12 w aktualnie obowiązującym planie 
wskazany jest jako zabytek, w projekcie planu nie został oznaczony jako 

zabytek. 
Propozycja rozważenia możliwości wydzielenia pasa komunikacji drogowej 

łączącej węzeł drogowy na połączeniu Wyszyńskiego i Ogrodowej z 
projektowanym węzłem drogowym G-KDL1 oraz wykonaniem tunelu pod 

nasypem trakcji kolejowej przy ulicy Jagiełły. 
 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że uwaga jest uwzględniona za wyjątkiem 

przejścia pod torami od ul. Piekarskiej w kierunku Jagiełły.  Uwzględniona jest część o zabytku. 

Radna Elżbieta Prasek zapytała dlaczego nie był zabytkiem, a jest?  

 Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że projektanci zapomnieli zapisać. 

Radna Ewa Jackowska zapytała, czy w nowym planie zagospodarowania przestrzennego ten 

budynek będzie nadal zabytkiem?  

Przewodniczący Wojciech Szymański odpowiedział, że tak.  

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 19 głosach ,,za”,” i 2 „wstrzymujących” uwzględniła 

powyższą uwagę za wyjątkiem wniosku o przejście pod torami. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 

21 radnych.  

 

 

Uwaga 7- nieuwzględniona 

 

7. Prośba o zmianę przeznaczenia części działki nr 13 z zieleni naturalnej na 
teren zabudowy turystycznej. 
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za”, nie uwzględniła powyższej uwagi. 

Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

 

Uwaga 8 uwzględniona 

 

8. Wniosek o umożliwienie realizacji usług nieuciążliwych na pierwszym piętrze 
budynku. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za”, i 1 „wstrzymującym” uwzględniła 

powyższą uwagę. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uwaga 9- uwzględniona 

 

9. Według zgłaszającej uwagę w projekcie planu brak jest określenia nakazów, 
zakazów i ograniczeń w zagospodarowaniu, które chroniłyby zabytki, 

wątpliwości wzbudza definicja adaptowanej zabudowy w odniesieniu do 
obiektów zabytkowych. 

Kolejna uwaga dotyczy błędnego oznaczenia na rysunku planu dwóch 
zabytków. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 19 głosach ,,za” i 2 „wstrzymujących” uwzględniła 

powyższą uwagę. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

 

Uwaga 10- nieuwzględniona 

 

10. Uwaga dotyczy dopuszczenia dla terenu E-MN3 realizacji budynku 
mieszkalnego w formie bliźniaczej lub szeregowej, z ustaleniem minimalnych 

powierzchni nowo wydzielanych działek oraz ustalenie maksymalnego 
wskaźnika powierzchni zabudowy na poziomie 50% 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” i 1 „wstrzymującym” nie uwzględniła 

powyższej uwagi. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  
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Uwaga 11 nieuwzględniona 

11. Uwaga dotyczy dopuszczenia na działce nr 25/34, oprócz wnioskowanej 
funkcji oświatowej, również funkcji usługowo-handlowej 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” nie uwzględniła powyższej uwagi. 

Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uwaga 12- uwzględniona 

12. Uwaga dotyczy wprowadzenia do projektu planu zapisu umożliwiającego 
realizację budynków wielorodzinnych na granicy działki. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” i 1 „wstrzymujący” uwzględniła 

powyższą uwagę. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

 

Uwaga 13- uwzględniona 

13. • Brak wskazania w planie ciągów pieszo-rowerowych od węzła 
integracyjnego przy dworcu do osiedla Lipowy Dwór 

• Brak zachowania zieleni osiedlowej parkowej na wskazanych osiedlach i 
ulicach 

• Brak wprowadzenia zieleni izolacyjnej między terenami przemysłowymi i 
usługowymi a terenami zabudowy mieszkaniowej oraz między zabudową 
jednorodzinną i wielorodzinną 

• Brak uściślenia i jednoznacznego wskazania usług nieuciążliwych 
• Brak określenia terenów w zabudowie mieszkaniowej obiektów 

infrastruktury społecznej m. in. place zabaw, przedszkola, żłobki itp. 
 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że z deklaracja jaką uczynił w związku z pasem zieleni, w tej 

sprawie przygotowuje się podział i stosowna uchwała. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” uwzględniła powyższą uwagę. Skład 

rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

 

Uwaga 14- uwzględniona 

14. Uwaga dotyczy zmiany maksymalnej liczby kondygnacji w budynku 
wielorodzinnym z usługami z 3 na 2-5 kondygnacji 
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Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 20 głosach ,,za” i 1 „wstrzymującym” uwzględniła 

powyższą uwagę. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uwaga 15- nieuwzględniona 

15. Wprowadzenie na wskazanym terenie funkcji zabudowy mieszkaniowej 
wielorodzinnej doprowadzi do degradacji ekosystemu naturalnego, wycinki 
drzew i nasadzeń i wpłynie na gospodarkę wodną regionu. 

 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że popiera wniosek Stowarzyszenia ponieważ wprowadzenie w 

centrum miasta zabudowy wielorodzinnej wszędzie, gdzie jest to możliwe nie jest dobrym rozwiązaniem 

dla miasta. Teren od wielu, wielu lat w planach zawsze był przeznaczony pod zabudowę turystyczną. 

Była próba sprzedaży tego terenu, ale nikt go nie zakupił. Zabudowywanie wszystkiego jest błędem, 

poza tym teren ten jest bardzo trudny komunikacyjnie. Teren zostanie maksymalnie zabudowany, 

będzie trudność komunikacyjna i z parkowaniem. Terenu szkoda pod zabudowę wielorodzinną. Teren 

ten został zamieniony z firmą deweloperską na mieszkania. Deweloper miał pewność, że będzie to pod 

zabudowę wielorodzinną inaczej nie dokonał by tej zamiany.   

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że szkoda, że radny nie zgłosił swojej uwagi w 

momencie, kiedy było uchwalane Studium, przy Studium nikt nie dyskutował, żeby tego terenu nie 

przeznaczyć na zabudowę wielorodzinną. W tej chwili w Studium jest zapis, że teren przeznaczony jest 

pod zabudowę wielorodzinną i w tej chwili nie można w planie przeznaczyć go na inny cel.  

Radny Ryszard Kabat  wypowiedź poza mikrofonem. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że nie chodzi o to, nie ma możliwości 

ponieważ trzeba było by wrócić do Studium.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że radni uchwalali uchwałę narzucającą warunki cenowe 

kosmiczne. Były problemy z podpisaniem umowy. Prawo budowlane rozstrzyga ilość parkingów i 

budynków nie plan przestrzenny. Trudno wyobrazić sobie tam budynki turystyczne, były by takie same 

konsekwencje dojazdów i sieci parkingów. Rumowisko i śmietnisko w tamtym miejscu niebawem 

zniknie.  

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 15 głosach ,,za”, 4 ‘przeciwnych” i 2 „wstrzymujących” 

nie uwzględniła powyższej uwagi. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  
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b) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Miasta Iława 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisji wspólnej w dniu 19 kwietnia bieżącego roku. 

Poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki 

 

uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta 
Iławy 

Pozytywnie bez 
poprawek 

Pozytywie 3 za 
3 przeciw 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że uzasadnia burmistrzowi i opinii publicznej, że radna głosuje 

przeciw. Radna nie przykłada ręki do zainstalowania kontenerów. Burmistrz w swoich działaniach 

wykazuje pewną niekonsekwencję ponieważ z jednej strony zrobiony jest program rewitalizacyjny ul. 

Jasielskiej. Bardzo często padała argumentacja, że burmistrz chce usunąć złą sławę tej ulicy ( wytępić 

tzw. Getto). W ocenie radnej na ulicy Kolejowej burmistrz zrobi drugie getto. Zwróciła się do prezesa 

ITBS-ów, który obiecał radnej, że nigdy nie zamieszkają tam dzieci. Trzyma obu panów za słowo, że 

nigdy nie będzie tam dzieci.  

Radny Ryszard Kabat uzupełnił wypowiedź radnej Jackowskiej, radny na komisji wspólnej zapytał 

autora planu ( urbanisty), aby wytłumaczył dlaczego na ulicy Kolejowej wprowadza zabudowę 

wielorodzinną. Odpowiedział, że nie widzi przeszkód. Radny uważa, że jest to zły zapis i jest to 

spełnienie życzeń pana Burmistrza.  

Burmistrz Adam Żyliński zaprosił swoich przedmówców na Walne Zgromadzenia Spółdzielni 

Mieszkaniowych. Tam można posłuchać na temat dramatu jaki się rozgrywa, jeżeli chodzi o kondycję 

zasobów i bezradność zarządców. Ludzka pomysłowość i niefrasobliwość nie zna granic. Ludzie którym 

się nie powiodło są objęci specjalną opieką i systemem, tu nic się nie dzieje co by wykraczało poza 

zwykłe poczucie przyzwoitości. Zupełnie czymś innym jest dewastowanie wspólnego mienia obciążanie 
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strachem i stresem sąsiadów.  Plan przestrzenny jest zmieniany w tamtym miejscu nie tylko z powodu 

kontenerów, ale także będzie tam realizowane budownictwo nie komunalne, ale socjalne. Jest to jedyne 

miejsce, aby realizować ten plan. Ludzie muszą mieć pewien element zagrożenia, gdy nie wywiązują 

się z podstawowych norm społecznych. Jest tam budynek mieszkalny.  

Radny Roman Brzozowski powiedział, że w 2016 roku były podwyżki dla nauczycieli i kontenery. 

Projekt został odrzucony głosami 11 do 10. Za miesiąc projekt znowu był przedłożony, jedna osoba 

zmieniła zdanie i uchwała została podjęta. Zapytał, gdzie są te kontenery?  

Przewodniczący Wojciech Szymański zwrócił uwagę, że nie jest to moment na rozmowę o 

kontenerach. 

Radny Roman Brzozowski zaapelował o nie przyjmowanie planu zagospodarowania przestrzennego. 

Wiele zmian w planie jest poprawnych, ale nie kontenery, burmistrz toczy sprawę w sądzie i sądzi, że ją 

wygra. Zaproponował odrzucenie w całości projektu planu zagospodarowania przestrzennego miasta.  

 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 15 głosach ,,za” i 4 „przeciwnych” i 2 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę, w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Iławy . Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

 

Uchwała LIII/ 466/18 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Iławy stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 
Burmistrz Adam Żyliński podziękował za przyjęcie planu, który uruchomi wiele wydarzeń o 

charakterze nie tylko budowlanym, ale też wnioskodawców i miasta. Zmiana o wprowadzeniu zabudowy 

wielorodzinnej na ul. Kolejowej jest tylko małą cząstką w porównaniu z realizacją innych projektów.  

 

Przewodniczący Wojciech Szymański ogłosił przerwę do godziny 13:15. 

 
 
Ad.7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy 

wzięli udział między innymi w: 
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• Bilansie Iławskiego Centrum Kultury 

• spotkaniu z Iławskim Towarzystwem Budownictwa Społecznego w sprawie budowy przy  

ul. Żołnierzy Wyklętych 

• spotkaniu z gronem pedagogicznym Szkoły Podstawowej nr 5 

• Zarządzie Związku Gmin Jeziorak 

• spotkaniu z Prezes Iławskiego Przedsiębiorstwa Budowlanego Anną Szymczak, w sprawie 

przyszłych terenów inwestycyjnych 

• spotkaniu z Prezesem W-MROT-u, Jarosławem Klimczak 

• spotkaniu z pracownikami Wydziału Bieżącego Utrzymania oraz Planowania, Inwestycji  

i Monitoringu w sprawie łącznika ul. Lipowej 

• Walnym Zgromadzeniu w Iławskim Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

• spotkaniu z Krzysztofem Kozakiem z firmy Dromos, w sprawie układu drogowego  

na ul. Mickiewicza i ul. Sobieskiego w kontekście budowy nowej biblioteki 

• spotkaniu z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej "Przyszłosć" Zbigniewem Miecznikowskim  

w sprawie zagospodarowania terenów wspólnych przy budynkach spółdzielni 

• spotkaniu z projektantką, Cecylią Dzielińską w sprawie uregulowania stosunków wodnych  

w sąsiedztwie zalewiska Marzyńsko przy ul. Wojska Polskiego w Iławie 

• spotkaniu z Maciejem Jacaszkiem z firmy Restudio Architektury w sprawie budowy biblioteki 

• spotkaniu z firmą Rembud w sprawie budowy kolejnych budynków wielorodzinnych 

• spotkaniu z Kombatantami 

• spotkaniu z Robertem Kowalskim z firmy Pro-Media w sprawie organizacji konferencji 

• wizji lokalnej na ROD "Truskawska" 

• Walnym Zebraniu Sprawozdawczym ROD "Truskawka" 

• Walnym Zebraniu Sprawozdawczym ROD "Słoneczny Stok" 

• Walnym Zgromadzeniu w Zakładzie Komunikacji Miejskiej 

• Prezydium i Posiedzeniu Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego Związku OSP 

• Walnym Zebraniu Sprawozdawczym ROD "Poziomka" 

• spotkaniu w sprawie uchwał alkoholowych w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i 

Pomocy Rodziny 

• spotkaniu z Marią Skibicką w sprawie szczepień ochronnych  

• Otwarciu wyremontowanej Galerii SART 
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• spotkaniu z Tomaszem Białoszewskim w sprawie Lotniczej Majówki 2018 

• spotkaniu organizacyjnym w Hotelu Tiffi dot. Lotniczej Majówki 2018 

• spotkaniu w Urzędzie Gminy w Iławie w sprawie obchodów 8 maja - Narodowego Dnia 

Zwycięstwa  

 

 

Stanowisko ds. Współpracy z Zagranicą 

 

1. W dn. 16.03.2018 r. pracownik brał  udział w nagraniu radiowym w programie "Barwy Warmii 

i Mazur", które odbyło się w Olsztynie (nagranie można znaleźć na stronie kopernik.tv). 

 

2. W dn. 28.03.2018 r. pracownik brał udział w spotkaniu Rady Programowo Naukowej ds. 

Rozwoju Szlaku Kulturowego Krainy Kanału Elbląskiego, reprezentując jednocześnie Iławę oraz 

Stowarzyszenie ZLOT. 

 

3. W dn. 09.04.2018 r. miała miejsce kolejna sesja Młodzieżowej Rady Miasta, w której pracownik 

uczestniczył jako opiekun MRM. 

 

4. W dn. 11.04.2018 r. w Małdytach miało miejsce spotkanie grupy roboczej przygotowującej 

model zarządzania i koordynacji działań zainteresowanych podmiotów w Krainie Kanału 

Elbląskiego. Pracownik uczestniczył w spotkaniu jako członek tej grupy.  

 

5. W dniach 18.04. - 21.04.2018 r. pracownik brał udział w Międzynarodowych Targach 

Jazzowych Jazzahead w niemieckim mieście Brema. Polska w tym roku była krajem 

partnerskim targów. Pracownikowi towarzyszyli: pracownik i Dyrektor Iławskiego Centrum 

Kultury . Celem uczestnictwa na targach było nawiązanie nowych kontaktów oraz zespołów  

na Festiwal Złota Tarka.   

 

Wydział Komunikacji Społecznej 

 

1. Przeprowadzono akcję plakatową informującą o imprezach organizowanych przez Jednostki 

Miejskie w kwietniu 2018. 
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2. W bieżącym okresie międzysesyjnym, Wydział w głównej mierze koncentrował swoją pracę nad 

Lotniczą Majówką 2018 (planowanie mediaplanów spotów radiowych, podpisywanie umówi 

radiowych, telewizyjnych, podpisywanie i organizowanie 2 dni ( 12.05. - 13.05.) ·z Radiem Zet z 

audycją na żywo "Życie jak Marzenie z Marzeną Chełminiak", przygotowywanie planu audycji 

na żywo, przygotowanie wskazań sponsorskich do TVP 3, organizacja atrakcji dodatkowych 

podczas pokazów: animacja dla dzieci, wystawy muzeum Dywizjonu 303, przedterminowy 

pokaz fragmentu filmu "Dywizjon 303", spotkanie 

 z ambasadorką filmu "Dywzjonu 303", organizacja pracy biura pokazów lotniczych, 

sporządzanie zaproszeń, organizacja pobytu pilotów oraz możliwość spotkania z pilotami). 

 

3. Wydział zebrał i przygotował materiały do comiesięcznej kolumny "Kurierem z Gminy" oraz 

publikacji własnych dla Urzędu Miasta Iława.  

 

4. Przygotowano projekty oraz oklejono witryny przystanków autobusowych. Cztery przystanki 

posiadają dodatkową dwustronną witrynę reklamową. Miejsca te zostały zaadoptowane przez 

Wydział. W witrynach dwustronnych znajdować się będzie reklama "Przyjazny brzeg to drugie 

imię Iławy" z odsyłaczami do strony ilawa.pl, it-ilawa.pl. Druga strona natomiast będzie częścią 

wymienną. Tu umieszczane będą nadruki z aktualnie zbliżająca się największą imprezą 

miejską. 

 

5. W dn. 13.04.2018 r. Kierownik Wydziału wraz z II Zastępcą Burmistrza Miasta, brały udział  

w otwarciu Galerii SART  

 

6. W dn. 12.04.2018 r. Kierownik Wydziału wraz z pracownikiem odpowiedzialnym  

za współpracę z zagranicą, udzielali wywiadu w Radiu ESKA, odnośnie aktualności z Iławy, 

planów, imprez oraz współpracy Miasta z zagranicą. 

 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

 

1.  W dn. 27.03.2018 r. podpisano umowę na wykonanie koncepcji zagospodarowania terenu  

na osiedlu przy ul. Jasielskiej w Iławie. Przedmiot tej umowy obejmuje teren pomiędzy ulicami  
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1 Maja, Wiejską, a terenem Zakładu Karnego w Iławie, stanowi powierzchnię około 5, 5 ha. 

Koncepcja zawiera lokalizację i rozwiązanie koncepcyjne układu komunikacyjnego z parkingami, 

ciągami pieszymi, miejsca rekreacji z terenami zielonymi, niezbędne uzgodnienia oraz 

wizualizację przyjętych rozwiązań. Teren wykonania upływa 08.06.2018 r. Wartość umowy  

o 12.792,00 zł. 

 

2.  W dn. 04.04.2018 r. odbył się przegląd gwarancyjny na Plaży Miejskiej przy ul. Kajki, zarówno 

części lądowej, jak i pomostu. Ustalono wykonanie drobnych napraw na placu zabaw (typu 

uzupełnienia zaślepek, wymiany osłabionych szekli trzymających huśtawkę, napraw linarium) 

oraz naprawy i wymiany uszkodzonych desek kompozytowych, a także wykonanie prac 

pielęgnacyjnych na terenach zielonych. 

 

3. W dn. 11.04.2018 r. podpisano umowę z Pawłem Szczerbakow na wykonanie dokumentacji 

renowacji lokomotywy. Wartość umowy to 8 610, 00 zł. Termin realizacji - do 30.04.2018 r. 

 

4.  W dn. 13.04.2018 r. został złożony wniosek o dofinansowanie inwestycji pn.: "Budowa drogi 

dojazdowej od ul. Andersa do budynków usługowych w Iławie" w ramach Rządowego Programu 

na rzecz Rozwoju Konkurencyjności Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej Infrastruktury 

Drogowej. Wnioskowane dofinansowanie: 636 469, 63 zł. 

 

 

Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

 

1. W okresie sprawozdawczym odbyły się:  

I. dwa posiedzenia Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

– 27.03. i 03.04.2018 r., 

II. posiedzenie Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – 03.04.2018 r.  

 

2. Wydarzenia, które odbyły się w okresie sprawozdawczym: 

• W dn. 28.03.2018 r. członkowie Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

spotkali się z p. Ewą Junkier, Zastępcą Burmistrza Miasta Iławy, przedstawicielami Urzędu 

Miasta Iławy oraz Przewodniczącym Komisji Problematyki Społecznej w sprawie 
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konieczności wprowadzenia zmian w uchwałach Rady Miejskiej zgodnie z nowelizacją 

ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania alkoholizmowi.  

 

3. Realizowane projekty: 

• Kontynuowany jest projekt „Wychowanie – sztuka i wyzwanie”, którego celem jest wzrost 

integracji społecznej rodzin oraz umiejętności wychowawczych rodziców. W ramach 

projektu w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

organizowane są zajęcia podnoszące kompetencje wychowawcze dla rodziców oraz 

rozwijające umiejętności społeczne dla dzieci. W okresie sprawozdawczym odbyło siedem 

spotkań z uczestnikami projektu, który realizowany będzie do 30.06.2018 r. 

 

4. W ramach działań profilaktyczno – wychowawczych w Ośrodku Psychoedukacji, Profilaktyki, 

Uzależnień i Pomocy Rodzinie przeprowadzono warsztaty dla dzieci  

i młodzieży z iławskich szkół: 

– „Agresja w nas i wokół nas” – 1 klasa 

– „Integracja” – 1 klasa 

– „Jedno życie – Jedna szansa" – 9 klas 

–„Cyberprzemoc” – 1 klasa 

 

Iławskie Centrum Kultury 

 

1. W dn. 06.04.2018 r. w Kinoteatrze "Pasja" odbył się monodram "Narkomanka"  

w wykonaniu Anny Samusionek z piosenkami Janusza Yaniny Iwańskiego. 

 

2. W dn. 08.04.2018 r. w Kinoteatrze "Pasja" odbył się koncert zespołu Iława Gospel Singers  

 z gościnnym udziałem Ewy Urygi. 

 

3. W dn. 09.04.2018 r. w Kinoteatrze "Pasja" odbył się Spektakl Teatralny „To Pani jeszcze żyje” w 

wykonaniu Grupy Teatralnej Jerzego Majdy.  

 

Radna Ewa Jackowska  poprosiła o omówienie spotkań; 
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- z Prezesem Iławskiego Przedsiębiorstwa Budowlanego Anną Szymczak w sprawie przyszłych terenów 

inwestycyjnych  

- z Prezesem W-MROT-u, Jarosławem Klimczak 

- z Krzysztofem Kozakiem z firmy Dromos w sprawie układu drogowego na ulicy Mickiewicza i 

Sobieskiego w kontekście budowy nowej biblioteki 

- z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej „Przyszłość” Zbigniewem Miecznikowskim do 

zagospodarowania terenów wspólnych przy budynkach Spółdzielni 

- z firmą REMBUD w  sprawie budowy kolejnych budynków wielorodzinnych  

- spotkanie z Robertem Kowalskim z firmy Pro-Media w sprawie organizacji konferencji 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że niejednokrotnie mówił, że pracę deweloperów przyjmuje z 

ulgą i sympatią, szczególnie jeżeli są to miejsca tzw. starej Iławy. Powadzone są rozmowy w kierunku 

zachęty, wskazywania miejsc do ewentualnego inwestowania przez okoliczne firmy budowlane: 

REMBUD, IPB, Lubawskie Przedsiębiorstwo Budowlane, Ostródzkie Przedsiębiorstwo oraz Piotr 

Szostak, który realizuje samodzielnie budowę za zgodą radnych poprzedniej kadencji na cyplu po 

Czapli i na terenie Starego Miasta. Pan Miecznikowski nawiązuje dialog i rozmowy w temacie osiedla 

przy ul. Dąbrowskiego, gdzie miasto jest posiadaczem układów wewnętrznych.  Z Krzysztofem 

Kozakiem jest rozmowa na temat: inwestycji które powodują uruchomienie klocków Lego, w miejscu 

nowej biblioteki należy rozstrzygnąć kwestie układu drogowego od dołu koło wiaduktu kolejowego. Jest 

to skomplikowane i wymaga oddzielnego starannego przygotowania.     

Radny Włodzimierz Harmaciński wypowiedź poza mikrofonem. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że chodzi o naziemny garaż przy budynku. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że prezes Klimczak chce zorganizować spotkanie z 

przedsiębiorcami pod kontem wspólnego produktu. Rola burmistrza to ułatwienie kontaktu. Robert 

Kowalski to firma z Katowic, jest rodowitym iławianinem i chce zorganizować spotkanie z 

pracodawcami, którzy wykazują się szczególnymi relacjami z przedsiębiorcami. Ma być gala i nagrody.   

Radny Janusz Zaborowski powiedział, że na ostatniej sesji poruszył sprawę ulicy Lipowej, było 

spotkanie z BU na temat łącznika tej ulicy. Jakie będą wykonywane prace? 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że spotkanie było nie tylko z wydziałem bieżącego utrzymania, 

ale i PIM. Będzie tam robione bieżące utrzymanie, są tam dwa wybrzuszenia z niecką pośrodku, będzie 

realizowana próba odwodnienia. Trzeba uporządkować kwestie własnościowe i być może wybudowanie 

zbiornika retencyjnego. Nie ma mowy o realizacji inwestycji.   
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Radny Ryszard Kabat powiedział, że można zaproponować spotkanie z mieszkańcami i 

zaproponować im bezpłatną darowizną, aby zrobić ulicę. Wielu właścicieli było by z tego zadowolonych. 

Teren można było by pozyskać za darmo w zamian za wykonanie ulicy.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że absolutnie nie uchyla się od rozmów z mieszkańcami. Za 

wyjątkiem uporządkowania kwestii własnościowych + ochrony przed opadami, na tym etapie nie może 

złożyć większych obietnic, jest to kwestia kilku domostw, większe problemy są w innych częściach 

miasta np. sieć deszczowa w okolicach Marzyńska, projekt 2- 3 mln złotych na etapie uporządkowania 

sieci burzowej. Są inne ulice do zrobienia: Radomska, Podleśna, Wiśniowa, Rolna, Kolejowa.     

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że odbył się przegląd plaży miejskiej. Kiedy wszystkie usterki 

zostaną usunięte, a prace zakończone? Podpisano koncepcje zagospodarowania terenu na ulicy 

Jasielskiej, radna zapytała kiedy będzie ta ulica drożna? 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że na ulicy Jasielskiej realizowane jest potężne dzieło, 

pierwszym etapem jest oddanie budynku Centrum Społecznego z rdzeniem warsztatów terapii 

zajęciowej oraz zrealizowanie parkingu z trzema wylotami, kolejny etap to uruchomienie środków 

miękkich na program dotyczący centrum społecznego. Dzieje się to równolegle. Kolejny etap to  

rozstrzygnięcie wszystkiego co dzieje się wewnątrz osiedla. Projektant rozstrzygnie kwestie pieszo 

jezdne i parkingowe całego osiedla w sposób systemowy łącznie z tym, aby dogadać się z właścicielem 

tego terenu.  

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że na plaży firma, wykonuje w ramach 

gwarancji naprawy, które mają zakończyć się do końca maja. 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że w dniu 11.04 br. Podpisano umowę z panem Pawłem 

Szczrbakow na wykonanie renowacji lokomotywy. Wartość umowy na tę dokumentację to jest 6000 zł. 

Poprosiła o uzasadnienie tego wydatku.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że w Tczewie są dwie lokomotywy przy dworcu. Ta propozycja to 

początek podjęcia decyzji o większym nakładzie finansowym ok. 250 000zł z atrakcjami typu para i 

gwizd. Osoba to fachowiec w swojej dziedzinie, który ma przedstawić rzetelną propozycję, która będzie 

poddana ocenie radnych.    

Radna Anna Zakrzewska  zapytała, czy w tej cenie jest tez napęd hybrydowy.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że lokomotywa nie, ale autobusy tak. 

Radna Janina Okołowska  zapytał o jakie uchwały alkoholowe chodzi, na temat których były rozmowy 

w OPPUiPR?  
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Zastępca Burmistrza Ewa Junkier powiedziała, że odbyły się dwa spotkania, pani burmistrz 

uczestniczyła w pierwszym najbardziej roboczym, uczestniczył też pan radny Andrzej Pankowski, który 

może powie coś więcej na temat drugiego spotkania, pani mecenas Drzystek, dwóch prawników z 

Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, oraz pełnomocnik burmistrza Krzysztof 

Panfil. Było to typowo robocze spotkanie. Uchwały te należy dostosować do zmieniającego się prawa. 

Ilość wydanych koncesji, miejsca lokalizacji oraz godziny otwarcia lokali. W ubiegłym tygodniu odbyło 

się drugie spotkanie na którym przygotowana została wersja robocza uchwały. 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że w sprawie uchwały alkoholowej Wojewoda przegrał w Sądzie 

Administracyjnym. Rząd otworzył drogę do różnych zachowa, a samorządy zachowują się przeważnie 

tak, że idą na rękę samorządom i ograniczają sprzedaż i konsumpcję alkoholu.  

Radny Robert Kowalewski  zapytał o spotkanie z panią Marią Skibicką w sprawie szczepień 

ochronnych. 

Zastępca Burmistrza Ewa Junkier powiedziała, że z panią tą była już wcześniej nawiązana 

współpraca, zachęciła ona do przygotowania programu zdrowotnego dotyczącego szczepień  dla dzieci 

dwuletnich przeciwko pneumokokom, rozmowa dotyczyła szczepień przeciwko pneumokokom dla osób 

starszych, które są zagrożone chorobami pneumokoko-  podobnymi,  może to zakończyć się 

śmiertelnie. Rozważana jest taka możliwość.  

 

 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 

 

Przewodniczący Wojciech Szymański przedstawił interpelację, która wpłynęła od radnej Janiny 

Okołowskiej.  

Interpelacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu z Sesji. 

 

Radny Edward Bojko powiedział, że na ulicy 1 Maja jest drzewo, które zasłania przejście dla pieszych. 

Dwa tygodnie temu radny był świadkiem potrącenia, jest to przejście przy rogu Zakładu Karnego.  

Problem był wielokrotnie zgłaszany też przez ZK. Pojazdy poruszają się szybko i miejsce to zagraża 

bezpieczeństwu. Zwrócił się do radnego Pankowskiego o wydanie opinii zespołu. Obok zostało wycięte 

drzewo, a to zagrażające pozostało. Drzewo stoi prawie na jezdni. Jeżeli nie można wyciąć drzewa to 

trzeba przenieść przejście dla pieszych.  

 



Protokół Nr LIII / 18 

z Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 23 kwietnia 2018 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie 

 

26 

 

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że prosi o uprzątnięcie terenu przy Terapii Zajęciowej. Śmieci są 

od kilku tygodni, jest to niedaleko siedziby radnej działalności gospodarczej. Radna zaproponowała 

dane z kamery monitoringu. Druga interpelacja to wniesienie o szczegółowe uzasadnienie celowości 

umorzeń podatkowych za 2017 rok z powodu na tendencję wzrostową umorzeń. W 2015 było to 

500 000 zł, w 2016 było to ok. 163 tyś zł, w 2017 r prawie 300 000 zł. W ubiegłym roku była dyskusja, 

że stanowczo będzie burmistrz będzie zniżał poziom umorzeń. Dlaczego jest tendencja wzrostowa i czy 

ma związek z rokiem wyborczym. Poprosiła o wyjaśnienie czy celowym jest umorzenie podatku 

przedsiębiorcy, który przekazał darowiznę w 2017 roku na rzecz organizacji Złotej Tarki w Iławie. O 

umorzenia starają się osoby, które mają trudną sytuację finansową, osoby prywatne. Tu jest dziwny 

przekaz, miasto otrzymuje wsparcie finansowe od przedsiębiorcy, a z drugiej strony jest umorzenie  

podatku w wysokości prawie 60 000 zł. Poprosiła o  odpowiedź na piśmie. 

 

Zdjęcia do interpelacji stanowią załącznik nr 13 do protokołu z Sesji. 

 

Radny Andrzej Pankowski powiedział, że ma interpelację: na ulicy Andersa przed budynkiem Szkoły 

Podstawowej, należy zmontować próg zwalniający płytowy z przejściem dla pieszych. Obecnie białe 

linie wyznaczające przejście są słabo widoczne, ponadto samochody stojące przed i za przejściem, a 

często na przejściu utrudniają przejście dzieciom dowożonym do szkoły. Ulica Andersa jest o ruchu 

jednokierunkowym, dzieci wychodzące z auta na prawa stronę muszą przejść przez jezdnię. Należy 

więc zapewnić im bezpieczeństwo w tym miejscu. Zamontowanie progu zapewni bezpieczeństwo dzieci 

przechodzących przez jezdnię.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że jest zdziwiona wystąpieniem kolego Bojki, który atakował 

radna, jak występowała o usunięcie tego drzewa. Twierdził, że nikomu ono nie przeszkadza.  

Wypowiedź z sali poza mikrofonem. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że nie o innym tylko o tym samym. Przy budowlance pozostały 

dwa stare drzewa, które zostały przy rondzie i zasłaniają widoczność kierowcom, nie widzą 

przechodzących pieszych przez jezdnię. Na postoju TAXI przy ulicy Niepodległości parkują prywatne 

samochody. Jak taksówkarze dzwonią na Policję to ona kieruje ich do burmistrza o interwencję.  

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że na temat drzewa na ul. 1 Maja ma swoje zdanie i 

oczekuje na sensowną opinię zespołu radnego Andrzeja Pankowskiego, która ochroni drzewo i zapewni 

bezpieczeństwo. Cała południowa zlewnia wód opadowych od ulicy Andersa, wzdłuż Smolki i 1 Maja, 

Wojska Polskiego jest odprowadzana do zalewiska Marzyńsko. Radny nie wie jak wygląda na 
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wysokości Kwidzyńskiej i Wiejskiej, ale prawdopodobnie też idzie wzdłuż cieku Jezioraka do jeziora 

Longen. Czy są pozwolenia wodno- prawne na odprowadzanie tych wód opadowych i czy w miejscach 

odprowadzeń do czego zobowiązuje plan przestrzennego zagospodarowania są urządzenia 

podczyszczające.  Odprowadzane są tam też wody po uzdatnianiu wody z Iławskich Wodociągów. 

Woda z Marzyńska jest pobierana do podlewania ogródków działkowych Słoneczny Stok. Mieszkańcy i 

klienci korzystający z MOTO ROTU zgłaszają brak czyszczenia drogi dojazdowej od ul. Kościuszki w 

stronę nowego bloku „Pod dębem”. Nie jest to najlepsza wizytówka miasta.  

Przewodniczący Wojciech Szymański powiedział, że w imieniu mieszkańców zada pytanie dotyczące 

funkcjonowania komunikacji miejskiej i ewentualnego uruchomienia i połączenia osiedla ostródzkiego 

razem z cmentarzem z Lipowym Dworem. Obecnie, aby dostać się z jednego osiedla na drugie trzeba 

dokonać przesiadki i wykupić drugi bilet. Nowa trasa to na wysokości wielkiej Żuławy Zjazd obwodnicą 

na Lipowy Dwór. Można również wprowadzić bilet czasowy. Osiedla są licznie zamieszkałe, a tak 

naprawdę nie mają połączenia.  

 

 

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że jeszcze niedawno koło ratusza był napis o wycinaniu starych 

drzew… problem każdego drzewa budzi tak skrajne emocje, że nie będzie to miało końca świata.  

Zespół Andrzeja Pankowskiego przepracował temat drzewa na wysokości 1-go Maja i proponuje 

przesunięcie przejścia dla pieszych. Co do drzew rosnących na cmentarzu, to burmistrza nie raduje 

fakt, że idą one pod topór ładnie to wygląda z perspektywy odległości inaczej to wygląda, gdy w 

sąsiedztwie jest  grób. Sytuacja w sprawie drzew jest cały czas analizowane pod kątem co można, a 

czego nie można zrobić. 

Radna Janina Okołowska powiedziała, że w Wydziale BU mają plany, na których te dęby są na etapie 

przyglądania się.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że kiedy dojdzie do jakiegoś nieszczęścia w postaci konaru, czy 

drzewa, kogoś uszkodzi to wszyscy ekolodzy pochowają się po kątach, a odpowiedzialność pozostanie 

pod  stronie burmistrza. Niektóre drzewa są rosną przy drodze wojewódzkie, powiatowej lub krajowej. 

Uprzątnięcie gniazd śmietnisk jest tak, że jest to monitorowane, sprzątane przez firmę wynajęta przez 

Związek Gmin. Przekazana informacja natychmiast będzie przesłana do Związku Gmin z prośbą o 

uprzątnięcie.  
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Radna Ewa Jackowska powiedziała, że w tym miejscu jest wąski parking, a dowożone są dzieci 

niepełnosprawne. Bus musi podjechać pod samą bramę terapii zajęciowej. Dziecko z 

niepełnosprawnością ruchową musi podjechać pod samą bramę.   

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że sytuacja w tamtym rejonie miasta zmieni się radykalnie z 

chwilą, gdy Warsztaty Terapii Zajęciowej zostaną przeniesione na ulicę Jasielską.  Zła informacja jest 

taka, że będzie tam realizowane budownictwo wielorodzinne. Jeżeli chodzi o umorzenia to burmistrz 

jest sukcesorem sprawy, która miała charakter procesu w Sądzie Administracyjnym, ugoda zawarta 

przez poprzednie władze, do 2020 roku pojawi się zapis dotyczący jednej firmy.    

Radna Ewa Jackowska wypowiedź poza nagraniem 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że trzeba to wyjaśnić. Parkowanie prywatnych aut przy ul. 

Niepodległości jest znanym tematem. Policja Iławska zapewnia spokój jest też dobra współpraca. 

Zniknęła Straż Miejska, 6 osób, które miało pilnować porządku. Wszystkie uwagi teraz trzeba kierować 

do Policji. To samo jest z motorami na ulicy 1 Maja. Na spotkaniu z działkowcami przy ulicy 

Poziomkowej wylewano łzy na temat szalejących tam kładów. Są użytkownicy kładów i gotują ludziom 

piekło.  

Przewodniczący Wojciech Szymański zapytał czy miasto jest właścicielem terenu parkingu przy 

Niepodległości? 

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że tak tylko została wydana zgoda, że parking jest przeznaczony 

dla postoju taksówek.   

Przewodniczący Wojciech Szymański powiedział, że Policja tym się zasłania, było to przy pani 

burmistrz Zdrojewskiej i Romanie Radtke.  

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że zbada ten problem, czy miejsc postojowych dla taksówkarzy 

jest mało, czy dużo. Mieszkańcy MOTO ROT ul. Kościuszki, jest to miejsce zainteresowania 

dewelopera, który chce ten obiekt odkupić. Ma już część terenu wykupionego za telekomunikacją. Cały 

fragment miasta trafia w ręce budownictwa wielorodzinnego. Jest to moment na uporządkowanie 

zaplecza od strony Jagielończyka. Jest to centrum miasta, które wymaga spojrzenia na drogę i 

bieżącego utrzymania. Komunikacja miejska ul. Ostródzka i Lipowy Dwór to jest jakiś pomysł i zasada, 

która nie wiadomo czy przetrwa próbę czasu. Zdarzały się już wcześniej wymuszane linie i kończyły się 

klęską. Pomysł z biletem przesiadkowym jest godny przekazania do ZKM.     

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że wody opadowe dotyczące pól w obrębie 

ulicy Andersa i Smolki posiadają na dzień dzisiejszy pozwolenie wodno- prawne, które zostało wydane 

przez Starostwo w sierpniu ubiegłego roku. Wody z ulicy Smolki, Wyszyńskiego Skłodowskiej, Andersa 
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odprowadzane są do Małego Jezioraka przez separator lamelowy z osadnikiem itd. Przepisy i 

prawidłowość odprowadzenia są zachowane.  

Radny Włodzimierz Harmacinski powiedział, że jest to wymijająca odpowiedź ponieważ wszyscy 

doskonale wiedzą, świadczy o tym topografia terenu, że nie idą. Budowany był kolektor, który idzie 

przez działki przy Wojska Polskiego. Cała zalewnia wód ze Smolki, Skłodowskiej i Wojska Polskiego od 

Andersa, za wyjątkiem tej niecki, idzie wzdłuż Wojska Polskiego  do ujścia. Drugie dojście do 

Marzyńska jest przy Wodociągach. Poprosił o uporządkowanie tego zagadnienia co wiąże się z 

uporządkowaniem spraw własnościowych Marzyńska. Prawdopodobnie od Kwidzyńskiej też idzie w 

kierunku tego cieku wodnego do Jezioraka.  Cała południowa część musi być uporządkowana co radny 

sygnalizował nie od dziś.  

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że dzisiejsza interpelacja została rozszerzona 

w stosunku do tego co było na komisji. Sprawy wód opadowych z jeziora Marzyńsko, w tej chwili jest 

regulowana i cała inwestycja będzie kosztowała ok. 3 mln zł, opracowywana jest dokumentacja, a w 

kolejnych latach będzie realizowana. Nie ma kadzenia, ani chowania głowy w piasek jest realizacja.  

Radny Włodzimierz Harmacinski powiedział, że pozwolenie wodno- prawne jest bezwzględne. Trzeba 

to załatwić, jak najszybciej, bo mogą być kary.  

Radny Tadeusz Lotz powiedział, że wróci do zapytań, pytanie urodziło się po wypowiedzi burmistrza. 

Burmistrz powiedział, że jak się przewróci drzewo na starszą panią to ekolodzy się tam też pochowają 

mniej tragiczne, jeżeli to drzewo spadnie na pomnik i go zniszczy. Kto odpowiada za naprawę właściciel 

cmentarza, czy pomnika?   

Burmistrz Adam Żyliński powiedział, że Ci którzy wygrywają przetargi na cmentarzach, jeżeli chodzi o 

bieżące utrzymanie, podstawowym obowiązkiem jest też ubezpieczenie, burmistrz nie może zachować 

się fanatycznie pod względem ochrony drzew, ani zbyt drapieżnie, aby je wycinać. Temat jest zawsze 

skomplikowany i wymaga pewnej równowagi, dlatego ufa swoim służbom, że z niezwykłą starannością 

przygotowują dokumentację wydając jakąkolwiek decyzję w tej sprawie.  

Radny Edward Bojko powiedział, że można to drzewo z ulicy 1 Maja przesadzić w miejsce wyciętego. 

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że przez pomyłkę tego drzewa nie wycięto. 

Radny Edward Bojko powiedział, że stara prawda ludowa mówi, że starych drzew się nie przesadza, 

dlatego radny boi się zmieniać miejsce i siedzi koło Włodka.  

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała, że wycięte na ul. 1 Maja drzewo było puste w 

środku.  
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Radna Anna Zakrzewska poprosiła burmistrza o interwencję w sprawie bezpieczeństwa na ulicy 

Mirosławskiego. Na komisji Problematyki był policjant z drogówki, który obiecał, że zajmie się sprawą, 

ale minęło pół roku i nic się tam nie dzieje. Nic nie jest zmienione, jest tam szkoła zawodowa, uczniowie 

szkoły bardzo szybko jeżdżą, jest tam przychodnia lekarska, gdzie są dzieci i osoby starsze, idą ludzie 

do kościoła. Poprosiła burmistrza, aby zorientował się co w tej sprawie już zrobiła policja.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że składała interpelację także monitowała do policji i stwierdziła, 

że na tym osiedlu jest widoczna policja, a osoby palące na Starym Mieście zostają spisywane. Stoją 

patrole policji koło czerwonej szkoły i koło policji. Zgadza się, że nad młodymi ludźmi ciężko zapanować 

dlatego radna wnioskowała o próg zwalniający za sklepem mięsnym i jubilerem.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że jest tam codziennie i jeszcze nigdy nie widziała tam policji. 

Raz tylko widziała, jak źle zaparkowali i stali tam, gdzie nie powinni stać.  

Przewodniczący Wojciech Szymański powiedział, że jest to ten problem, który był ze Strażą Miejską, 

miała ona dyżury wielogodzinne, ale nigdy nie było jej tam, gdzie byli najbardziej potrzebni. .   

  

Ad.10. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że do Biura Rady Miejskiej w terminie, o 

którym mowa w Statucie Miasta Iławy nie  wpłynął wniosek mieszkańca o wystąpienie na Sesji. 

 

 

Ad.11. Komunikaty i oświadczenia 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  ogłosił, że kolejna sesja odbędzie się 21 maja, wstępnie 

o godzinie 12:00. 

Radny Wiesław Burdyński przedstawił komunikat, w sobotę było spotkanie z Ministrem Andrzejem 

Adamczykiem szefem infrastruktury, było około 80 osób, szkoda tylko, że te tematy, które były tam 

poruszane nie znalazły oddźwięku radnych miasta. Temat dróg oraz wskazanie co dróg lokalnych, na 

które przeznaczono 1 mld 200 tyś zł. Nie było nikogo, ani Powiatowego Zarządu Dróg, nie mówiąc o 

władzach miasta, ani Starostwa, ani Wójta. Minister powiedział, że w naszym rejonie tak dodrze się 

dzieje, że nie potrzebne są te pieniądze. Osoby obecne na spotkaniu zabierały głos na temat przejazdu 

przy małym kościele i na Kisielice. Zdziwił się, że z tych trzech władz zarządu nikogo nie było. Radny 

słyszał, że było to spotkanie polityczne z Zarządem i członkami PIS.  Nic podobnego było to spotkanie z 

mieszkańcami miasta. Postulaty w sprawie dróg mostów i przejazdów. Z radnych był radny i kolega 
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Brzozowski. Aby pozyskać część pieniędzy trzeba przygotować pewne projekty, muszą być rozmowy. 

Zdziwił się, że  jest albo tak dobrze, albo tak źle.  

Radny powiedział otrzymali zaproszenie od wójta, który już kolejny raz pisze „ 9 maja Narodowy Dzień 

Zwycięstwa” – huczne obchody. W obecności mediów zaapelował, aby wójt nie używał takiego słowa  

Narodowy, był to dzień zwycięstwa pewnej armii, która trochę zwyciężyła, ale i zajęła kilka państw. 

Narodowy to cały naród, ostatni z żołnierzy wyklętych zmarł w 1971 roku.  

Burmistrz Adam Żyliński nie odniósł się do drugiej kwestii, biuro rady przekaże ewentualnie uwagi do 

wójta, gospodarzem obchodów jest Gmina Wiejska Iława, natomiast co do pierwszej części wypowiedzi 

to poszedł wniosek 15 kwietnia wszędzie tam, gdzie jest inicjatywa pana Wojewody i nie tylko bo i do 

Marszałka. Natychmiast jest zgłaszany akces. Władze miasta nie zostały zaproszone na to spotkanie. 

Dla burmistrza nie ma najmniejszego znaczenia, kto jest inicjatorem dobrego pomysłu, czy rząd, 

wszędzie, gdzie jest to możliwe są składane wnioski. Ostatnio była aplikacja wniosku o charakterze 

zaplecza ul. Sobieskiego. Będą śledzone programy rządowe i miasto będzie brało w nich udział.  

Radny Edward Bojko zakomunikował, że na prośbę Zarządu Klubu Sportowego Jeziorak, który 

wczoraj wygrał,  kilku kolegom wręczy potwierdzenie członkostwa.   

 

Ad.12. Zamknięcie obrad  LIII Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przypomniał o obowiązku składania 

oświadczeń majątkowych i wobec zrealizowania porządku obrad o godzinie  14.15 zamknął sesję i 

podziękował za przybycie. 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

     Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

/-/ Jolanta Kultys                                                                              /-/ Wojciech Szymański 


